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Príhovor

Vážení a milí spoluobčania, 

   Nastúpilo rýchlo a dalo o sebe vedieť v podobe mimoriadnych horúčav.
Áno – hovorím o lete. 
Nastáva obdobie prázdnin, dovoleniek, výletov, kúpania a užívania si letnej
pohody.  Dúfam,  že  Vás  Vaše  deti  a vnúčatká  potešili  svojimi  peknými
vysvedčeniami a budú zaslúžene oddychovať a užívať si letné radovánky.
Pre prácu obecného úradu a poslancov je to ale obdobie zasadaní, rokovaní
a hlavne príprav. 
Zastupiteľstvo  obce sa rozhodlo,  že v tomto roku – v prvom roku svojej
činnosti, preverí svoje nadšenie do práce pre obec a jej obyvateľov, preverí
svoje  organizačné  a komunikačné  schopnosti  a pripraví  a zorganizuje  pre
Vás už pomaly zabudnutý, ale voľakedy tradičný a žiadaný slávnostný Deň
obce Pavčina Lehota, ktorý sa naposledy konal v roku 2013 na ihrisku.
Na  začiatok  sme  sa  rozhodli  tento  Deň  zorganizovať  v menšom,  a to
v priestoroch  multifukčného  ihriska,  pri  krčme „U Štefana,  a na  námestí
pred  potravinami,  kde  budú  umiestnené  okrem  iných  stánky  s ľudovou
tvorbou.
Naplánovali  sme  pre  Vás  zábavný  kultúrny  program,  bohatú  tombolu,
výborné občerstvenie, chladené nápoje všetkého druhu, atrakcie pre našich
najmenších. Jediné, čo nevieme zabezpečiť a naplánovať je pekné počasie.
Ale vďaka Vašej dobrej nálade a bohatej účasti sa nám istotne všetko podarí
aj bez ohľadu na rozmary počasia!
Všetkých Vás spolu s poslancami a organizátormi srdečne pozývame, a to
dňa  20.07.2019 so  začiatkom o 13.00 hod.  -   až  do rána bieleho,  prežiť
oddychový a veselý Deň Obce!

                                                                                 Váš starosta





Kolobeh života v našej obci

Blahoželáme k významnému životnému jubileu našim občanom narodeným
v mesiacoch  - apríl, máj, jún 2019

 

Kvetov plnú náruč
k Vášmu sviatku chceme Vám dať,
veľa zdravia, veľa šťastia,
veľa lásky chceme Vám zaželať.     

      

Naši jubilanti

Ján Staroň – 80 rokov (č. d. 133)           Mária Benická – 60 rokov
Milada Staroňová – 70 rokov                 Jaroslav Macko – 50 rokov
Anna Urbanová – 70 rokov                    Peter Okoličány – 50 rokov
Eva Kurilovská – 60 rokov                     Dušan Palko – 40 rokov
Dušan Melo – 60 rokov                          Marek Juriš – 40 rokov
Anna Stachová – 60 rokov

Nakoľko v zmysle zákona č. 18/2018 Z.z. o Ochrane osobných údajov
nie sme oprávnení zverejňovať osobné údaje bez súhlasu dotknutých, 
veríme, že naši oslávenci sa medzi hore uvedenými spoluobčanmi našli.

Novonarodení občania:    
Leo Pardel – rodičia: Jozef Pardel a Ing. Lenka Pardelová      

Uzavreli manželstvo: 
Rastislav Vajs a Natália Pavlíková
Milan Staroň a Ivana Feketíková



Dominik Kadura a Martina Schwarzová          

Libor Černý a Ing. Zuzana Staroňová

Prisťahovaní občania:
Natália Vajsová
Jakub Vajs
Marko Vajs
Martina Kadurová

Odsťahovaní občania:
Martin Jašek

Opustili nás:
Ján Hadbavný vo veku 89 rokov            

   
Uvítanie do života

   Za účasti nového starostu obce Ing. Viliama Kupča sme dňa 13.04.2019
uvítali  do  života  hneď  dve  detičky  naraz.  Rodičia  Daniela  Štolovská
a Ľubomír Štolovský prišli zapísať svoje deti Nelu a Lukáša do pamätnej
knihy a uvítať ich do občianskeho zväzku.

   Riaditeľka školy, Daniela Bobrovčanová, už tradične pripravila so svojimi
zverencami  zo  škôlky  veľmi  milý  program,  ktorý  je  vždy  podtrhnutý
úžasným  krojovaným  kostýmom,  v ktorom  deti  hrdo  vystupujú.  Táto
udalosť  sa  tiež  nemohla  zaobísť  bez  lahodných  tónov  uspávaniek
a ľudových  piesní  lehoťanského  spevokolu.  Starosta  svoju  novú  úlohu
zvládol bezchybne, tak ako aj všetci zúčastnení. 



Pevne  verím,  že  tieto  nezabudnuteľné  chvíle  ostanú  navždy  zapísané
v srdciach  rodičov,  starých  rodičov,  svedkov  tak,  ako  je  o to  uvedené
v pamätnej knihe obce Pavčina Lehota.

                               Mgr. Radka Kureková

Handričkový deň.

   Dňa 11. mája 2019 sa uskutočnil v našej obci Handričkový deň. Je to
obecná  tradícia,  pri  ktorej  si  každý  uprace  v  dome,  a  čo  je  nepotrebné
vyvezie do veľkoobjemových kontajnerov. Táto povinnosť pripadá pre obce
aj v rámci zákona o odpadoch, keď minimálne raz do roka je povinná obec
na svoje náklady uskutočniť verejný zber odpadu. Tento rok bol pristavený
kontajner  na  objemný  odpad,  kontajner  na  elektroodpad,  kontajner  na
železo. 
Prvýkrát sme vyhradili v Požiarnej zbrojnici priestor na nebezpečný odpad.
No a ako každý rok, aj teraz sa v Osvetovej besede zozbieralo množstvo
nepotrebného oblečenia. Nakoľko so šatstvom boli veľké problémy a žiadna
charita ich od nás nechcela, budúci rok sa už zber šatstva konať nebude.
Počas  celého  dňa  sme  mali  všetci  výbornú  náladu,  krčmár  Štefan  nám
navaril výborný guláš, na ktorý boli použité peniaze z Fašiangov. 
Verím, že sa  v podobnej atmosfére stretneme aj budúci rok.

                                                             Mgr. Soňa Tomaňová



Výlet  Tokaj 2019.

Tento  rok  2019  sme  sa  rozhodli  podporiť  cestovný  ruch  v tokajskej
oblasti Slovenska v termíne 16.-19.5.2019.
     Prieskum  na  ubytovanie  zabezpečila  Adriana  Lazoňová  v peknom
prostredí   tokajských  viníc  v Hatfa,  bývalom  pionierskom  tábore
v súčasnosti  v majetku  evanjelickej  cirkvi  v Strede  nad  Bodrogom.
Ubytovanie sme mali aj s polpenziou za veľmi dobrú cenu. Po príchode na
ubytovanie sme posedeli a pohostili sa pod altánkom v objekte ubytovania,
ktorý je v rekonštrukcii.
      V piatok sme navštívili mesto Sarospatak v Maďarsku a to návštevou
Rákocziho hradu s výkladom a  vyhliadkou na okolie  s viditeľnosťou cca 8
km na tokajskú oblasť Maďarska. Nasledoval veľmi chutný obed za 5,- €
a následne  návšteva  termálneho  kúpaliska.  Presuny  boli  zabezpečené
elektrovláčikmi. Cestu do Sarospataku ako aj späť sme absolvovali loďou
s ochutnávkou tokajských vín. Cesta späť bola veľmi príjemná, nakoľko sa
oteplilo, vyšlo slniečko, bolo dobré vínko ako aj dobrá nálada. Večeru sme
mali na Hatfe o 20.00 hod. Večerné posedenie bolo v jedálni. 
   V sobotu  sme  mali  program  lážom  –  plážom,   navštívili  sme  Malú
a Veľkú  Tŕňu  s prechádzkou  tokajskými  vinicami  a vyhliadkovou  vežou
v tvare suda, prehliadku tokajských pivničiek. Absolvovali sme ochutnávku
značkových  tokajských  vín   s obedom  v Chateau  Viničky  v pivniciach
a reprezentačnej miestnosti s možnosťou kúpy ochutnávkových vín. Taktiež
sme navštívili kostol z 13.storočia reformovanej evanjelickej cirkvi v Malej
Bare.  Trochu sme si povedali o nedávnej a súčasnej histórii tejto dedinky.
Následne sme navštívili  zámok -  rodisko Františka II Rákocziho v Borše.
Aby  nebolo  málo,  navštívili  sme  aj  chránenú  prírodnú  oblasť  Klín  nad
Bodrogom  s najnižším  bodom  nadmorskej  výšky  na  Slovensku  (94,3
m.n.m.). Úžasné boli lekná na mŕtvom ramene Bodrogu. Na ubytovaní sme
mali večeru a spoločné večerné posedenie s vypisovaním čísiel LOTO. 
   V nedeľu,  v pohode,  sme navštívili  obec Veľký Kamenec s návštevou
zrúcaniny  hradu,  kde  bol  krásny  výhľad  na  okolie  vrátane  Maďarska.
Následne sme sa presunuli do Malého Horeša, kde boli v piatok a sobotu
slávnosti otvorených súkromných pivničiek. Po prehliadke sme sa presunuli
do Košíc, kde sme chceli ísť na vežu a do krypty ( pochovaný František II
Rákoczi ) kostola Sv. Alžbety, ale z dôvodu MS v hokeji a veľa cudzincov
sme  sa  tam  nedostali.  Po  individuálnej  prehliadke  námestia  sme  za



Košicami  dali  obed  a úspešne,  a asi  aj  spokojní,  sme  prišli  do  Pavčinej
Lehoty.
   K našej  spokojnosti  prispeli  pán  Michal  Marko,  ktorý  nám  pripravil
program  a  sprievodcovskú  službu.  Pani  Denisa  Lukáčová  kapitánka
lode, príjemná sprievodkyňa a spoločníčka. Pán Michal Tóth farár zo Stredy
nad Bodrogom ako správca ubytovania Hatfa a pani Mgr. Szilvia Tóthová,
farárka z Malej Bare. K spokojnosti prispel aj pán vodič Miroslav.
   Podaním  vypísaných  čísiel  LOTO  bolo  vypísaných  26  stĺpcov.
Spolufinancovali sme vklad 78.- € a to 21 účastníkov v čiastke 36.- € a ja
som  doplatil  42.-  €.  Podal  som  na  tri  žrebovania   a vyhrali  sme  v 3
žrebovaniach 12,30.-€. Ako to rozdeliť? Tak som podal za 10.- € znovu 10
stĺpcov  na  1  žrebovanie.  Vyhrali  sme  4,20.-  €.  Čo  s  takým množstvom
peňazí . Zostalo 2,30 + 4,20 €. Doplatil som 3,50 € a  podal 10 stĺpcov na 1
žrebovanie. Výsledok 0.- €. Tak sa potvrdilo, že máme šťastie v láske a nie
v peniazoch. Prečo by sme mali vyhrať teraz, keď sme doteraz nevyhrali.
Ale stálo to za tú srandu. 
Poďakovanie patrí všetkým účastníkom za disciplínu a výbornú spoločnosť.
Teším sa na budúce.

                                                                                           Miroslav Ščasný  



Materská škola VČIELKA                                   

„Akou rýchlosťou čas letí, zistíme len pri pohľade na deti“ 
     Končí  sa  ďalší  školský  rok  a ja  nadväzujem  na  posledné  vydanie
Hlásnika  a oboznámim  Vás  s činnosťami,  ktoré  sme  uskutočnili  s deťmi
v materskej škole.
     Pred Veľkou nocou sme si vyupratovali okolie, s deťmi záhradu a ušili
sme novú plachtu na pieskovisko. V mesiaci apríli nás navštívilo divadielko
zo  Žiliny–  s predstavením  “Jarné  zvyky  na  gazdovskom  dvore“.
Predstavenie bolo motivujúce, dynamické, spoločne sme ho vyhodnotili ako
zatiaľ najkvalitnejšie pozvané divadlo.
Spoločne s rodičmi  boli  uskutočnené  tvorivé  dielne  s jarnou tematikou  –
veľkonočný zajac s korbáčom a vymaľovaným vajíčkom.

         

   Navštívili sme Múzeum ochrany prírody a jaskyniarstva v Lipt. Mikuláši,
kde boli sprístupnené ľudové remeslá, deti si mohli niektoré aj vyskúšať.

Na hoteli Chopok sme absolvovali 8x plavecký výcvik.    



Deti  boli  rozdelená  do  2  skupín  -
začiatočníci  a pokročilí.  Spoločne   s nami
a dvomi  inštruktormi  sa  úspešne   zhostili
výcviku, urobili veľké pokroky, na ktoré sa
posledné dni prišli pozrieť aj rodičia. 
Deti sa na vodu tešili, na ponáranie, lovenie
ponorených vecí z dna  a skoky do vody sa
stali pre nich najžiadanejšie.

     

V deň ukončenia plaveckého výcviku sa
v popoludňajších  hodinách  uskutočnila
besiedka ku dňu matiek.  Deti  vystúpili
s piesňami,  básňami,  scénkami
a tancami. Mamičky obdarili obrazom -
kyticou kvetov namaľovanou na plátno.
Staré mamy a všetky ženy obdržali  od
detí kytičku kvetov vyrobenú z filcu. 

   V máji  sa  na  školskej  záhrade
uskutočnila  brigáda  rodičov.  Pán starosta  nám zabezpečil  drevo na  nové
záhradné  hračky.  Rodičia  ho  oškoblili,  popílili,  vytvarovali  a upevnili.
Nakoľko  drevo  bolo  mokré,  s pomaľovaním  drevených  hračiek  musíme
počkať. V marci nám prišli objednané maličké húseničky , ktoré sa zakuklili
a dochovali sme 5 krásnych motýľov, ktoré sme vypustili v máji do prírody.

Zhotovili  sme aj  hriadku na pestovanie
zeleniny  a byliniek.  Deti  si  priesady
zasadili,  polievali  a teraz  už  majú
odmenu v pažítke,  radi chodia na šalát,
sledujú  ako  sa  zväčšuje  kaleráb,
reďkovka,  paradajkám  sme dali  oporu-
kolíky  a paprike  už  tiež  lupienky
kvietkov opadávajú a má maličké plody.



   31.05. v dopoludňajších hodinách sme navštívili Akadémiu ozbrojených
síl  v Demänovej.  Deti  si  vyskúšali  strieľanie  zo  zbraní,  oboznámili  sa
s nimi,  skúšali  poskytnúť prvú pomoc,  umelé  dýchanie,  obväzovali  rany,
otestovali  nosítka,  spoznávali  spôsoby  obrany,  s pomocou  vojakov  sa
dostali  na  tanky,  na  lietadlo.  Podrobne  sa  oboznámili  s prácou  horskej
služby, s vycvičeným psom, ktorý pomáha pri hľadaní aj pod lavínami. Mali
možnosť vidieť postup pri identifikácii odtlačkov páchateľov, vyskúšali si
zviditeľniť  svoje  odtlačky.  Sedeli  na  policajnej  motorke,  oboznámili  sa
s policajným autom, hasičským autom, vymenovali ich význam.

     

   V popoludňajších hodinách absolvovali „Les plný prekvapení“. Začínal sa
na parkovisku pri bobovej dráhe, kde stála sanitka a mohli sa oboznámiť
s tým, čo všetko sa v nej  nachádza. 
     Pokračovali smerom k vyhliadkovej veži, cestou strieľali z gumipušky na
cieľ, snažili  sa postaviť plastové fľaše pomocou udíc, súťažili  so zberom
šušiek. Dostali sa na stanovište p. Kučeru, pri ktorom videli lepky lesných
zvierat,  vábničky,  parohy,  stopy  zvierat,  ktoré  priraďovali.  Na  ďalšom
stanovisku  deti  čakali  dravce,  sova-  plamienka  driemavá,  sokol  rároh
a kaďúr okrúhlochvostý.  Informácie,  o nich a ich predvedenie bolo veľmi
zaujímavé. Na ďalšom stanovišti sa naučili maskovať v prírode v každom
ročnom období, aby mohli nerušene pozorovať lesné zvieratá a ich spôsob
života.  Pokračovali  k vyhliadkovej  veži,  z ktorej  boli  spúšťaní  členmi
horolezeckého klubu dole. Ďalej ich čakala sladká odmena v podobe medu,
videli včelí úľ, plasty a  dozvedeli sa zaujímavosti o spôsobe života včiel.



Na nasledujúcom stanovišti bol cvičený pes, s ktorým deti plnili úlohy. Po
náročnejšom výstupe boli vo výške spustení a pritiahnutí ponad zvážnicu na
lanovej dráhe členom horskej služby spoločne s rodičom. Za účasti člena
poľovníckeho zväzu nasledovala streľba zo vzduchovky na ciel, ktorým bol
balón.  Mnohí chceli streľbu opakovať, nechcelo sa im zo stanovišťa odísť.
     Na  poslednom  každé  dieťa  si  zasadilo  stromček  za doprovodu
záhradníka, napísalo si svoje meno na pripravený kolík, ktorý zapichlo ku
stromčeku.  V cieli  si  každá  rodina  opiekla  to,  čo  si  doniesla, nafúkané
balóny héliom vypustili do vzduchu a popriali im šťastnú cestu. 

         
     Deti sa rozlúčili s rodičmi a pokračovali sme do MŠ na čarovnú noc.
Deti sa premenili  na námorníkov a pirátov, každá z troch lodí mala svoje
meno,  kapitána,  zástavu,  pozdrav  a  medzi  sebou  súťažili  v rôznych
disciplínach. Nemohli sme zabudnúť ani na skrývačky a vankúšovú vojnu.
Po diskotéke   sa deti ukľudnili pri novo vytvorenom tieňovom divadielku
a rozprávke „Tri medvede“.

        

     Na  koncoročnom   výlete  sme  navštívili  Važeckú  jaskyňu  a farmu
vo Východnej.  V jaskyni sme objavovali  veľa jaskynných útvarov, ktoré
mali rôzne podoby. Na farme deti podrobne videli, odkiaľ a akým spôsobom
sa dostane mlieko do nádrží, moderné dojenie, kŕmenie, pohladkali kravy,
ovce, teliatka. Videli  moderné stroje, prípravu krmiva, ktoré aj sami triedili,
poznávali a v závere skákali do sena.



     

     V druhej polovici júna bola otvorená hodina pre rodičov z anglického
jazyka a tanečného  krúžku.  Konala sa  aj  rozlúčka  s našimi  predškolákmi
za prítomnosti ich rodičov a starých rodičov. 

         

    
Končí  ďalší školský rok, začínajú sa prázdniny a po prázdninách zasadnú
do školských lavíc naši 7-mi  terajší predškoláci. Prajeme im úspešný štart.
    Všetkým deťom prajem slnkom zaliate dni prázdnin, veľa pekných chvíľ
prežitých  s  rodičmi,  starými  rodičmi,  veselé  zážitky  s  kamarátmi  a
prázdniny prežité bez úrazov.
                           My sme veľkí škôlkári, dobre sme sa pohrali.

V škôlke našej drahej, od rána až do pol piatej.
Dovidenia škôlka milá, s láskou si nás privinula.
Ako mama naša drahá, teraz nás už škola volá.

                                                              Daniela Bobrovčanová



Materská škola

   V uplynulom mesiaci júl sme mali ešte jednu pracovnú povinnosť a tou
bola  voľba  nového  riaditeľa  materskej  školy  v Pavčinej  Lehote.  Podľa
zákona  č.596/2003  Z.z.  zo  dňa  05.novembra  2003  o štátnej  správe
v školstve a školskej samospráve a o zmene a doplnení niektorých zákonov
sa  dňa 17.06.2019 uskutočnilo výberové konanie a voľba novej riaditeľky
materskej  školy.  Súčasnej  riaditeľke  Daniele  Bobrovčanovej   po  piatich
rokoch funkcie skončilo funkčné obdobie. Pre Vašu lepšiu informovanosť
sa  Vám  pokúsim  vysvetliť,  ako  celý  tento  akt  musí  podľa  zákona
prebehnúť.
   Podľa  §4  zákona  596/20003   výberové  konanie  na  obsadenie  miesta
riaditeľa  školy  vyhlasuje  zriaďovateľ  (v  našom  prípade  Obec  Pavčina
Lehota)  spôsobom  ustanoveným  osobitným  predpisom.  Oznámenie
o vyhlásení  výberového  konania  obsahuje  aj  požiadavku  na  predloženie
návrhu  koncepcie  rozvoja  školy  alebo  školského  zariadenia.  Výberovou
komisiou   na výberové konanie je rada školy. Naša rada školy má 5 členov



– 2 členovia  za rodičov,  1  člen za pedagogických zamestnancov,  1  člen
za nepedagogických zamestnancov, 1 člen za zriaďovateľa. Táto rada školy
si na ustanovujúcom zasadnutí volí predsedu rady školy a ten, okrem iných
povinností, aj vedie výberové konanie pri voľbe riaditeľa školy, vyhotovuje
zápisnice  a protokoly.  Organizačné  zabezpečenie  výberového  konania
(zverejnenie  termínu  v regionálnych  médiách,  prijatie  zavretých  obálok
záujemcov  o funkciu,  protokolárne  otváranie  obálok,  kontrola  splnenia
potrebných  kvalifikačných   a odborných  požiadaviek,  vypísanie  termínu
výberového  konania  a jeho  zverejnenie,  a posúdenie  kvalifikačných
predpokladov kandidátov) na obsadenie funkcie riaditeľ školy zabezpečuje
zriaďovateľ. 
Dňa  17.06.2019  rada  školy  skonštatovala,  že  záujemca  o výkon  funkcie
riaditeľa  materskej  školy  bol  iba  jeden  –  Daniela  Bobrovčanová,  ktorá
splnila  všetky  podmienky  vypísané  výberovým  konaním,  pristúpilo  sa
k tajnej  voľbe  a po  odovzdaní  hlasovacích  lístkov  a spočítaní  hlasov,
predsedkyňa  rady  školy  skonštatovala,  že  novou  riaditeľkou  školy  bola
zvolená Daniela Bobrovčanová. Koncom mesiaca ju čaká ešte menovanie
do funkcie starostom obce.
Na  zasadnutí  obecného  zastupiteľstva  dňa  20.06.2019  sme  jej  všetci
poslanci  zagratulovali  k voľbe  a popriali  veľa  šťastia  a pracovných
úspechov v práci, nakoľko ju čaká zložité pracovné obdobie – rekonštrukcia
budovy materskej školy.
Danielka, drž sa a pevné nervy! Robíš úžasnú prácu! Ďakujeme!

   Za radu školy – Mgr. Radka Kureková

Oznamy

Situácia  s odpadmi v našej obci :
Za  rok  2018  sme  spoločnosti  OZO,  a.  s.  za  vývoz  zmesového

komunálneho  odpadu  zaplatili  11  714,47  €.  Na  daniach  za  komunálne
odpady  sme  vyzbierali  6  052,48  €.  Každý  si  vie  prerátať,  aký  máme
nedoplatok  a  peniaze,  ktoré  máme  z  podielových  daní,  by  sme  mohli
investovať  niekde  inde.  Preto  obec  pristupuje  k  radikálnemu  riešeniu  a
pripravuje nové VZN o poplatkoch za komunálne odpady a drobné stavebné



odpady k 1. 1. 2020. Poplatok  sa bude pohybovať v sume od 15 do 19 € na
osobu  s  tým,  že  akékoľvek  zmeny,  čo  znamená  potvrdenia  o  tom,  že
dotyčná osoba sa              na mieste trvalého pobytu nezdržuje dlhšie ako 6
mesiacov, treba doniesť      na obecný úrad každý rok k termínu 28. 02. Po
tomto termíne už zmeny nebudú akceptované a bude sa platiť daň tak, ako
je vyrúbená v rozhodnutí. Poplatok bude zvyšovaný aj na základe nového
nariadenia  vlády  ohľadom  skládkovania.  Kým  v  roku  2018  sme  za
skládkovanie zaplatili 4 Eura za tonu, od roku 2019 už platíme 8 Eur za
tonu.

Je  mi  veľmi  ľúto,  že  na  úkor  niektorých domácností,  kde jednak
majú  aj  dve  popolnice,  a  neubytovávajú,  hádžu  do  popolníc  v  podstate
všetko – cez papier, sklo, plasty, musíme my ostatní, ktorým naozaj záleží
na životnom prostredí, znášať takéto veľké poplatky. Mala som možnosť to
vidieť,  a  nie  raz,  že  okolo  popolníc  boli  okrem  odpadu,  ktorý  patrí  na
skládku  aj  odpady  ako  papierové  krabice,  plastové  fľaše.  Zároveň  je
zarážajúce, ako sme schopní separovať. To, že tam niekto nahádže krabice,
plastové fľaše – nepostláčané – nekomentujem, ale keď niekto vyhádže do
plastov plastové kvetináče aj s hlinou a skalami... Darmo, separovanie je len
pre inteligentných. A preto Vás prosím, začnite každý od seba, zamyslite sa,
jedná sa o naše deti a vnúčatá. Ako budú ďalej fungovať na našej „modrej“
planéte?

                                                                        Mgr. Soňa Tomaňová

Optická sieť v Pavčinej Lehote

    Bez internetu sa dnes nezaobíde ani jedna domácnosť, nie to ešte podnik,
alebo  firma.  Internet  dnes  používame nielen  pri  práci  a učení,  ale  aj  pri
zábave  –  sledujeme  filmy,  počúvame  hudbu,  hráme  internetové  hry,
navštevujeme sociálne siete, či dokonca nakupujeme. V súčasnosti je veľmi
obľúbeným spôsobom pripojenia optický internet,  ktorý so sebou prináša
mnoho výhod. Naša obec je zapracovaná do projektu spoločnosti  Telekom,
ohľadom inštalovania a spustenia optickej siete v Pavčinej Lehote. Chcel by
som Vás týmto článkom trošku dostať  do „obrazu“  o čo  ide,  načo slúži
optický kábel, aké má využitie a čo nás čaká.
   Čo to vlastne tá optická sieť je: Ak ste sa ešte nestretli s pojmami optika,
optická  sieť,  optické  pripojenie  či  optické  vlákno,  pokúsim  sa  vám  v



krátkosti vysvetliť, prečo by ste sa o ne mali zaujímať. Optické vlákno je
novodobý vodič fotónov, t.j.  častíc, ktoré poznáme ako svetelné žiarenie.
Svetlo tak vchádza do jedného konca a vychádza na druhom, jednoduché.
Aby  bolo  možno  s  optickým vláknom pracovať,  je  obalené  niekoľkými
ochrannými vrstvami,  a  to  čo vidíme je  optický kábel.  Tie  sa  využívajú
najmä  v  telekomunikáciách  na  prenos  údajov  s  takmer  neobmedzenou
kapacitou. 
To  sú  obrovské  možnosti  využiteľné  práve  vo  svete  informačných
technológií a internetu, kde sa objemy prenášaných dát neustále zväčšujú.
Výhodou je rýchlosť, ako som už napísal, ide o vodič svetla a jeho rýchlosť
veľmi pekne v minulosti i laikom znázornil operátor Telekom (bývalý T-
Com) v reklame, kedy odštartoval raketoplán smerom pod zem, namiesto do
vesmíru.
Optická  sieť  je  teda  tvorená  optickými  vláknami  a  ak  máte  záujem
o pripojenie sa do tejto siete,  je potrebné požiadať jedného z operátorov
o optické pripojenie. Optiku neponúka každý, v súčasnosti je stále pomerne
vyhľadávanou službou a ak ste v jej pokrytí, čo znamená, že k vášmu domu
či  bytu  vedú  optické  káble,  patríte  rozhodne  k  tým  šťastnejším.  Totiž
v  porovnaní  s  už  klasickou  metalickou  technológiou  si  môžete  za
porovnateľné  peniaze  užívať  nevídané  rýchlosti  pripojenia.  Veď  si  len
porovnajte  napríklad  rýchlosť  internetového  pripojenia  Magio  internet
Turbo 2 a Optik 2. Za rovnaký mesačný poplatok surfujete buď rýchlosťou
2  Mb/s  alebo  30  Mb/s!  Vidíte  ten  rozdiel?  A  to  nehovorím  o  rýchlosti
uploadu,  ktorý  je  pri  programe  Optik  2  až  3  Mb/s.  Navyše,  zatiaľ  čo
teoretické maximum DSL siete je na úrovni 12 Mb/s, pri optike a programe
Optik  4  môžete  dnes  dosiahnuť  maximálnu  teoretickú  rýchlosť  pre
download až 80 Mb/s a pre upload až 8 Mb/s. A to rozhodne nie je konečná
rýchlosť,  ktorú  je  možné dosiahnuť  s  použitím optického  pripojenia.  Už
viete, prečo sa oplatí, zaujímať sa i o optiku? Ak si chcete pozrieť HD video
na YouTube, skúste to cez optiku, budete prekvapení, ako rýchlo sa vám
video  načíta.  Rovnako  to  platí  i  o  stiahnutí  video  súborov,  hudobných
súborov, fotografií atď., kde skôr narazíte na limity druhej strany, ako vášho
pripojenia.
Hoci sa u nás optický internet nevyužíva veľmi dlho, v cudzích a vyspelých
krajinách  sú  však  optické  káble  samozrejmosťou.  Ak  sa  rozhodnete  pre
optický  internet,  získate  vysokorýchlostné  internetové  pripojenie  a  to  za
primeranú  cenu.  Táto  sieť  ma mnoho využití  napríklad  cez  optickú sieť



môžeme  pozerať  televízor,  telefonovať,  surfovať  na  internete  alebo  mať
doma zapojený kamerový systém apod.

Chcel by som poprosiť mladšie ročníky, aby poradili a boli trpezliví keď sa
ich stará mama , starý otec, mamka, oco opýtajú čo to vlastne je aby im boli
nápomocní  a pomohli  im  pri  riešení  otázky  či  spraviť  prípojku  siete  na
dome alebo nie. 

Prípojky bude realizovať  firma Telekom  a bude to  zadarmo!!!   Treba
vypísať žiadosť, ktorú prikladám a poslať poštou na uvedenú adresu. Ak
ste tak ešte neurobili, urobte to prosím v čo najkratšom čase. Ak budete
žiadať o prípojku po zrealizovaní optiky (napr. o rok) za prípojku budete
musieť  zaplatiť,  a nebude  to  zadarmo  ako  pri  budovaní   sieťe.  Po
zrealizovaní  prípojky  je  na  vás  či  ju  budete  využívať  alebo  akého
dodávateľa internetu si vyberiete (Telekom, Orange…)

   S každou stavebnou činnosťou prichádza  aj  stavebný ruch,  preto  Vás
chceme poprosiť,  buďme tolerantní,  veď aj  touto prípojkou na Váš dom
sa zhodnocuje Váš majetok.  Na otázku „Kto to dá všetko do poriadku, keď
sa budú vykonávať výkopové práce, prekop cesty...“  ktorá smerovala na
firmu Telekom znela odpoveď: „Sme nadnárodná známa firma, ktorá nerobí
prvý  kráť  optiku  v obci,  a  preto  si  nemôžeme  dovoliť   nedať  dedinu
do pôvodného stavu.“             Mgr. Michal Kupčo



Súhlas

 Adresa: mesto...................................ul...............................................číslo ............. 
vlastník/spoluvlastník:..........................................................tf.kontakt: ..................... 
LV č.: ...............................k.ú.: PAVČINA LEHOTA 

Súhlas
k umiestneniu a zhotoveniu súčasti verejnej elektronickej komunikačnej siete 

Dolu podpísaný vlastník/spoluvlastník vyššie uvedenej nehnuteľnosti týmto dávam súhlas
pre Slovak Telekom, a.s. pre zhotovenie optickej prípojky v rámci stavby: 

„FTTH_LM_LIMI_02_PAVČINA LEHOTA“
na ktorú bude / bolo vydané právoplatné územné rozhodnutie. 

Spôsob ukončenia na nehnuteľnosti (zakrúžkujte vami preferovaný spôsob): 
1. vtiahnutie trubičky do domu podľa vášho určenia (navrhne autorizovaný 
    projektant) 
2. umiestnenie skrinky na dome z vonkajšej strany 
3. umiestnenie skrinky na plote z vonkajšej / vnútornej strany 
4. ukončenie trubičky na pozemku vlastníka (príprava optickej prípojky) 
5. nesúhlas s ukončením v súkromných priestoroch 

Slovak Telekom, a.s., sa zaväzuje, že: 
• pri  výstavbe bude postupovať tak, aby nespôsobil  škodu na nehnuteľnostiach ani inom
majetku vlastníka/spoluvlastníkov nehnuteľnosti ani tretích osôb, a ak sa jej nebude dať vy-
hnúť,  aby ju  obmedzila  na najmenšiu možnú mieru a túto sa zaväzuje poškodenému v
plnom rozsahu nahradiť; 
• po skončení nevyhnutných prác uvedie nehnuteľnosť do predošlého stavu alebo do stavu  
zodpovedajúceho jej/ich predchádzajúcemu účelu alebo využívaniu; 

V prípade, že zhotovenie Stavby sa bude realizovať v rokoch ....................., 
podpísaním tejto listiny považujem všetky práce na zhotovení Stavby za riadne a 
včas mi oznámené v zmysle §66 ods. 3 zákona ZoEK 
V ........................, dňa .....................          .......................................................
                                                                   vlastník/spoluvlastník nehnuteľnosti 



Informačný list 

Slovak Telekom, a. s. ako investor líniovej stavby, realizuje modernizáciu telekomunikačnej
siete. Z hlavnej trasy vedenej vo verejnom pozemku zrealizujeme prípojku k vašej nehnuteľ-
nosti. Prípojka bude ukončená skrinkou (š/v/h – 12/20/6,5 cm – viď FOTO nižšie) na voľne
prístupnom mieste najčastejšie priamo na fasádach domov a budov, na pevnej časti oplote-
nia alebo pred oplotením na stĺpikoch. Od skrinky sa privedie mikrotrubička priemeru 7mm
prevŕtaním obvodovej steny domu/budovy do interiéru. Po vybudovaní prípojky bude možné,
v prípade Vášho budúceho záujmu, jednoduché a rýchle zriadenie služieb   bez poplatkov  . 
Výhody hore uvedeného: 
• Váš RD je predpripravený na rýchle zriadenie služieb zdarma 
• Nič vás to teraz nestojí a je to nezáväzne. 
• Zvyšujete si hodnotu vašej nehnuteľnosti vďaka optickému pripojeniu 

Konkrétne ukončenie káblov na Vašej nehnuteľnosti po obhliadke kvalifikovane navrhne au-
torizovaný projektant v spolupráci s vami. Ak máte špeciálne požiadavky, je možné ich niž-
šie uviesť. Je veľmi výhodné vyjadriť súhlas s umiestnením skrinky ZB priamo na objekt
vašej  nehnuteľnosti,  pretože  potom môže dôjsť  k  bezproblémovému prepojeniu  optickej
siete priamo s optickou zásuvkou vo vašom objekte, pričom: 
• Všetky  náklady  spojené  s  budovaním telekomunikačnej  siete  v  rámci  tejto  investičnej
akcie budú hradené spoločnosťou Slovak Telekom, a.s. 
• Súhlas so samotnou výstavbou Vás ako vlastníka nehnuteľnosti  nezaväzuje ku žiadnej
úhrade nákladov na vybudovanie siete a optických účastníckych krabíc. Nezaväzuje Vás ku
žiadnemu budúcemu objednávaniu, alebo odberu služieb.
 

        

Vážení spoluobčania!

   V máji 2019 sme boli na výlete v Tokajskej oblasti, kde sme dohodli ochutnávku
vín od nášho spoluorganizátora a sprievodcu pána Michala Marka! Dovoľujeme si
Vás pozvať na ochutnávku vín jeho vinárstva Kvietok z oblasti Tokaja.

Záujemcovia prihláste sa u Mgr. Zuzany Staroňovej č. 48,  tel:+421903 727 583, tí
čo sa už prihlásili prosím potvrďte účasť do 10.7.2019.



Akcia sa uskutoční v osvetovej besede piatok 12.07.2019 o 18:00 hod.
Ochutnávka bude pozostávať  so siedmych vín,  potrvá približne  hodinku,
kedy sa bude nalievať a rozprávať o vine, obvykle sa potom ešte tak cca
hodinku voľne diskutuje a dopijú sa otvorené fľaše.

Vína:
a. KVIETOK Limetkový - Lipovina 2016, biele suché - 5€/fl á 0,751
b. KVIETOK Lúčny - Furmint 2016, biele suché - 6€/fl á 0,751

c.  KVIETOK Archívny - Cuvée 2017, biele suché - 5€/fl á 0,751
d. KVIETOK Lesný - Lipovina 2017, biele polosladké - 8€/fl á 0,751
e. KVIETOK Muškátový - Muškát Žltý, biele polosuché - 8€/fl á 0,751
f. Žobrák — Cuvée, ružové suché - 7€/fl á 0,51

g. KVIETOK Rizling vlašský 2018, biele suché - špeciálne víno s nízkym 
obsahom konzervantov - 5€/fl á 0,751

Je možné si kúpiť na pamiatku pohár s logom - 4€/ks + každý dostane malý 
darček na pamiatku.
Cena za ochutnávku je 9 €. V cene je 7 vzoriek á 0,051 v rámci riadenej
degustácie. V rámci následnej voľnej diskusie sa dopije to čo sa zvýšilo -
vychádza  to  v priemere  1  fľaša  na  dvoch  ľudí.  Ak si  niekto  bude priať
otvoriť  ďalšiu  fľašu,  tak  si  ju  kúpi.  Organizátor  ochutnávky  doporučuje
účastníkom doniesť si niečo na premenu chute, niečo slané prípadne podľa
vlastného výberu.
K dispozícii bude aj víno na predaj.
PS: Takmer všetky vína získali viacero ocenení na súťažiach či miestnych,
najmä na nominačných súťažiach do národného salónu vín alebo súťažiach
s medzinárodnou účasťou. Jedno vínko má ocenenie aj z Moravy. Tie, ktoré
ocenenia  nemajú  sú po kvalitatívnej  stránke rovnocenné,  akurát  som ich
nikam neposielal — o dôvodoch môžeme pohovoriť' tiež, aj to môže byt'
zaujímavá téma. Veď' budete mať možnosť sa o tom presvedčiť 


